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76. møde.  

Tirsdag den 16. marts kl. 14. 

Formanden: Udvalget angående forslag 
til lov om forlængelse af lov om erhvervs- 
økonomiske foranstaltninger, vareforsyning 
m. v. har afgivet betænkning over nævnte 
lovforslag. Eksemplarer er omdelt. 

Jeg meddelte i fredags, at udvalget an- 
gående forslag til lov om jernbanedrift på 
Lolland-Falster havde afgivet betænkning. 

Anmeldelsen af denne betænkning var 
imidlertid blevet givet mig for tidligt. Det 
pågældende udvalgs betænkning foreligger 
endnu ikke. 

Ved folketingsmændene Fibiger og Dams- 
gaard er modtaget en henvendelse, hvori 
bestyrelsesmedlemmer for samtlige landbo- 
foreninger i Thisted amt henstiller til rege- 
ring og folketing, at der tages endelig be- 
slutning om, at Hanstholmhavnen færdig- 
bygges. 

Henvendelsen vil blive overgivet til 
finansudvalget. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående forslag til lov om tillæg til lov nr. 431 
af 17. december 1952 om "Nordisk Mine- 
selskab AIS". 

Valgt blev: Heising, Victor Gram, Hau- 
berg, Carl P. Jensen-, Wiggo Larsen, -Frede- 
rik Lynge, Peter Nielsen, Teichert, Erik 
Eriksen, From, Jensen-Broby, Krogh, Helga 
Pedersen, Halfdan Hendriksen, Ole Bjørn 
Kraft, Ninn-Hansen og Steen. 

Den følgende sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående forslag til lov om forbrugerpriserne på 
rugbrød og mælk. 

Valgt blev: Kjældgaard, Holger Eriksen, 
Jens Hansen,. Urban Hansen, Hjortnæs, 

Lindberg, Viola Nørløv, Chr. Rasmussen, 
N. Chr. Christensen, Foged, Jørgen Gram, 
Peter Larsen; Sønderup, Tesdorpf, Poul 
Claussen, Fibiger og Jørgen Jørgensen 
(Lejre). 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredie behandling af forslag til lov om rigs- 
retten. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
3057; udvalgets tillægsbetænkning findes i 
tillæg B. sp. 285). 

Udenfor tillægsbetænkningen var der ikke 
stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslagene sattes først til for- 
handling. 

Ordføreren (K. Axel Nielsen): Som det 
fremgår af tillægsbetænkningen, har den 
højtærede justitsminister stillet 2 ændrings- 
forslag, der er tiltrådt af udvalget. Da be- 
stemmelsen i .lovforslagets § 5, stk. 2, kun 
angår det tilfælde, at et valgt medlem af 
rigsretten under en konkret sags behand- 
ling bliver forhindret i at deltage, medens 
lovforslaget ikke iøvrigt indeholder bestem- 
melser om, hvorledes man skal forholde sig, 
når et valgt medlem i valgperioden bliver 
ude af stand til at fungere, f. eks. derved 
at den pågældende vælges som medlem af 
folketinget, har man ment det rigtigst at 
optage en bestemmelse herom i loven. Denne 
bestemmelse hører naturligt hjemme i § 2. 

Ligeledes har man ment, at det udtryk- 
keligt bør slås fast i loven, at supplerende 
valg af stedfortrædere ikke finder sted. 
Skulle i løbet af en valgperiode på 6 år det 
usandsynlige ske, at såvel det valgte med- 
lem af rigsretten som de to stedfortrædere 
bliver forhindret i at fungere, fratræder 
den efter embedsalder yngste højesterets- 
dommer. 

Ændringsforslag nr. 2 til § 27 betyder 
kun en sproglig rettelse. 

På udvalgets vegne skal jeg anbefale de 
stillede ændringsforslag til vedtagelse. 

Justitsministeren (Hans Hækkerup): Jeg 
kan tiltræde de stillede ændringsforslag og 
anbefale dem til vedtagelse, ligesom jeg 
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[Justitsministeren.] 
kan anbefale lovforslaget til vedtagelse ved 
tredie behandling. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslagene. 

Ændringsforslagene nr. 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter 
til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 122 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
forlængelse af lov om prisaftaler m.v.  

(Første behandling findes i tidenden sp. 
4133). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredie behandling 
sattes til forhandling under eet. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets 's S 1 og 2 og dets overgang til 
tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredie behandling uden ud- 
valgsbehandling. Hvis ingen gør indsigelse 
imod dette forslag, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den følgende sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
støtte til nybygning af fisherfartøjer m. v. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3128; udvalgets betænkning findes i tillæg 
B. sp. 283). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag 
foretages næste punkt på dagsordenen, 
nemlig: 

Anden behandling af forslag til lov om 
udlån til fiskeindustrien m. v. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3128; udvalgets betænkning findes i tillæg 
B; sp. 283). 

Udenfor betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagenes paragraffer, det stillede 
ændringsforslag samt spørgsmålet om lov- 
forslagenes overgang til tredie behandling 
sattes til forhandling under eet. 

Ordføreren (J ohs. E. Larsen): Som det 
fremgår af betænkningen, har udvalget holdt 
3 møder og har derunder haft samråd med 
fiskeriministeren, ligesom udvalget har mod- 
taget materiale til belysning af størrelsen 
og sammensætningen af den danske fisker- 
flåde. Endvidere har udvalget modtaget op- 
lysning om, hvilke dele af fiskeindustrièn 
og fiskehandelen der har fået lån efter den 
hidtidige lov. 

Under behandlingen af de to lovforslag 
har vi blandt andre spørgsmål også drøftet 
lynfrysningsmetodens anvendelse, navnlig 
med henblik på muligheden af at indarbejde 
lynfrosne fiskevarer på det danske marked. 

Vedrørende forslag til lov om udlån til 
fiskeindustrien m. v. har fiskeriministeren 
med tilslutning af udvalget stillet et forslag 
til ændring af lovens titel, hvorefter denne 
ændres til 홢forslag til lov om udlån til af- 
sætningsvirksomheder m. v. indenfor fiskeri- 
erhvervet", da denne titel på mere tilfreds- 
stillende måde dækker lovens indhold end 
den oprindelige titel. 

Jeg kan med disse bemærkninger på det 
samlede udvalgs vegne anbefale det af 
fiskeriministeren stillede ændringsforslag og 
dernæst vedtagelse af de to lovforslag. 

Baagø-Hansen: Efter at der overfor ud- 
valget er blevet gjort rede for, at der i disse 
år foregår én rationalisering i forbindelse 
med fiskerflåden, en , udskiftning bort fra 
store kuttere til kuttere af en mere passende 


